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Svar på spørgsmål 241 (Alm. del): 

I brev af 16. marts 2018 har udvalget efter ønske fra Jakob Sølvhøj (EL) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 241:  
”I artiklen Københavnske gymnasier på stribe bryder klasseloftet” b.dk 
den 13. marts 2018 nævner Birgitte Vedersø, formand for Danske Gym-

nasier og rektor på Gefion Gymnasium i København, at en af årsagerne 

til, at de københavnske gymnasier overskrider klasseloftet er de besparel-

ser, regeringen har underlagt dem. Anerkender ministeren, at besparelser 

kan presse de københavnske gymnasier til at optage flere elever, end de 

må?” 

 

Svar: 

Fra 2016 blev uddannelsesområdet omfattet af omprioriteringsbidraget 

på 2 pct. årligt på linje med andre statslige driftsområder. Det skyldes, at 

det er nødvendigt løbende at fokusere på effektiv opgaveløsning og mu-

lige produktivitetsgevinster på tværs af hele staten. Regeringen er af den 

opfattelse, at opgaverne kan løses smartere og billigere i alle dele af den 

offentlige sektor – også på uddannelsesområdet.   

 

Jeg anerkender, at det bestemt ikke er nogen nem opgave. Alle, som har 

arbejder med at effektivisere i det private eller offentlige, ved, at det er 

vanskeligt. Men jeg mener, at uddannelsesinstitutioner, ligesom private 

virksomheder, løbende kan effektivisere deres drift på eksempelvis ind-

køb, bygningsdrift, administration og ledelse samtidig med, at man har 

øje for at bevare kvaliteten på det vigtigste, nemlig undervisningen. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 

Undervisningsudvalget 2017-18
UNU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 241
Offentligt


	Svar på spørgsmål 241 (Alm. del):
	Spørgsmål 241:

